
ASSEMBLEA ANUAL DE SOCIS I SÒCIES

ONG MAKARY BLANGOUA

2 DE JUNY DE 2023

Assistents socis presencialment a les 18h a Parròquia Sta Coloma de Gramenet:
Carmen Uroz, José Antonio Nieves, Antonio Felices, Helena Gironès, Victòria Herrero, Eva
Capdevila, Oriol Giné, Mercè Palomera, Miquel Àngel Pérez, Mercè Godall , Marta Godall,
Sergi Felices.

Assistents socis via telemàtica a https://meet.jit.si/ongmakaryblangoua:
Carme Campdelacreu, Vicenç Padró, Lluís Cuspinera

Col·laboradors presents a l’assemblea presencialment:
Ana Maria García, Benjamín Gelabert, Emy Ruiz, Paquita Reyes, Maria Lafuente, Sebi
Molina, Doni Civicos, Maria José Ramos, Núria Gonzàlez, José Antonio Mura.

Col·laboradors via telemàtica a https://meet.jit.si/ongmakaryblangoua:
Vicenç Padró, Lluís Cuspinera

1. Presentació
Donem la benvinguda a tots els presents i als connectats via telemàtica.
Expliquem l’ordre del dia i el funcionament de votació.

2. Situació als Centres Educatius i les Missions (Miquel Àngel Pérez)
Hi ha un nou capellà a Blangoua. El de Makary ja porta 6-7 anys. Tenim molt bona
relació amb tots dos.

Les escoles estan obertes i això ja és una bona notícia donada la situació .
El curs va començar el 4 de setembre, i ara estan acabant el curs (finals de juny).
S’han arreglat aules de Blangoua i Blaram .
Paguem gran part del sou dels professors, tot i que l’objectiu és sempre que els
pares paguin el màxim possible per poder arribar a què les escoles siguin
autosuficients algun dia.
L’economia està molt aturada a tota la regió.

https://meet.jit.si/ongmakaryblangoua
https://meet.jit.si/ongmakaryblangoua


A Blangoua hi ha moltes persones desplaçades que han arribat del llac Txad a
causa de les inundacions, atacs de Boko Haram…
A Blaram hi ha hagut greus inundacions, i fins i tot es va enfonsar l’església, i estem
fent de pont per veure si la Delegació de Missions de Barcelona pot assumir el cost
de la seva reconstrucció.
També allà hi ha més inseguretat a causa de Boko Haram, cosa que fa que alguns
alumnes hagin abandonat també. L’inestabilitat econòmica dels pares també és més
important i això fa que puguin pagar menys a l’escola.

Hem recuperat xifres habituals d’alumnes (del descens que havíem tingut a resultes
de malestar per Boko Haram i pandèmia).

Nombre d’alumnes a les escoles de Blangoua i Blaram, inici de curs

Pel que fa a l’escola de Blangoua, tot endavant i amb bon nivell.

Referent al Cefavihar,estan molt actius. Volen provar de treballar també el sistema
gota a gota, agricultura i cria aviar. Ens demanen màquines de cosir per les noies
que acabin els estudis.
Estan entrant noies a estudis d’electricitat i de costura, que allà són típicament
masculins.
Són molt conscients que depenen molt econòmicament de nosaltres (és molt costós
pels materials de pràctiques,...) i ens demanen sobretot que no els deixem!



Els alumnes envien moltes fotos de les coses que fan,n’estan molt orgullosos, i
saben que els estudis al Cefavihar els obriran moltes portes laborals (té molt bon
reconeixement).

El 20 de maig van organitzar unes jornades de portes obertes al Cefavihar, el
director ho cuida molt.

Les assignatures impartides al Cefavihar són:

• Electricitat

• Energia solar

• Soldadura

• Tecnologia

• Lampisteria

• Matemàtiques

• Costura

• Brodats

• Teixir

• Tiny

• Cuina

• Agricultura

• Ramaderia



• Francès i Anglès

• Economia i Gestió

• Educació esportiva i ambiental

• Cultura general

Els fruits de l’escola es veuen amb alumnes amb bones feines, espavilats…

Al no haver-hi en Fabbio, moltes coses han canviat. Ara la nostra persona de
contacte és Mn. Albert Lambg, mossèn camerunés, molt eficient però amb molts
menys recursos, cosa que enlenteix més les coses. Ha arribat el moment que TOT
ho portin camerunesos, i certament fa que tot sigui més lent, però és un gran pas!

En Miquel Àngel té intenció d’anar-hi al gener del 2024. Ara hi ha menys problemes
per entrar-hi…

3. Exposició i aprovació si s’escau de l’estat de comptes de 2022 (Helena
Gironès)

Ens mantenim força estables en quan a número de socis ( les baixes que hem tingut
han estat per defunció, i hem tingut 2 socis nous). Sí ens ha augmentat molt
l’aportació des d’apadrinament, i també hem tingut aportacions extres a finestreta,
cosa que ens ha permès arribar a tenir ara mateix ja els 24.000 euros pel curs
vinent, i això ens dóna tranquil·litat. Però no tenim tants ingressos com per
poder-nos plantejar invertir en altres coses extres que ens demanen (prioritzem per
poder assegurar sous dels professors).



SOTMETEM A VOTACIÓ L’APROVACIÓ DELS COMPTES DE 2022: S’APROVA
PER UNANIMITAT.

4. Apadrinaments (Victòria Herrero i Eva Capdevila)
Fem un repàs de en què consisteix el projecte per a assistents que no ho coneguin.
Es basa en l’experiència de l’Institut Pontifici de Missions a l’Estranger (PIME)
Es tracta de l’apadrinament del funcionament de les escoles, no de nens concrets

Objectius de l’actuació:

a. Educació preescolar i escolar adequades

b. Alimentació correcta

c. Atenció de les necessitats urgents de la comunitat

Sobretot es dedica al finançament dels sous dels professors.

La contrapart també és Mn.Albert Lambg

Vam començar el curs 2020-2021 amb els nens del primer nivell SIL a l’escola
primària de la Missió de Blangoua (6 anys) i que actualment cursen CP.

No cal ser soci de l’ONG però sí que es demana el compromís durant 3 anys.

El cost de l’escolarització anual d’un nen és d’uns 240 euros aproximadament.

Es poden fer les aportacions de dues maneres:

● 60/ 120 euros (modalitats compartides)
● 240 euros (modalitat completa)



NÚMEROS DE LES ESCOLES 2022-2023:

SECRETARIAT EDUCACIÓ DIÓCESIS DE YAGOUA

● 4 escoles maternals
● 20 escoles de primària
● 2 collèges
● 10040 alumes: 5097 nens i 4943 nenes (increment de 726 alumnes respecte al curs

2021-2022)
● 304 mestres

ALUMNES EPC BLANGOUA

● 78 alumnes maternal
● 128 alumnes SIL (72 nens i 56 nenes)
● 60 alumnes CP (38 nens i 22 nens)
● 77 alumnes CE1 (42 nens i 35 nenes)
● 81 alumnes CE2 ( 45 nens i 36 nenes)
● 54 alumnes CM1 (30 nens i 24 nenes)
● 36 alumnes CM 2 (21 nens i 15 nenes)

Total: 514 alumnes

SITUACIÓ ACTUAL DE L’APADRINAMENT

Total de 18 apadrinaments (9 apadrinaments fan modalitat compartida)
Total de 14 infants apadrinats
3 infants apadrinats van causar baixa a l’escola i 2 van retornar.
Encara queden molts nens del nivell CP (7 anys d’edat) pendents de ser apadrinats
El percentatge que aporten les famílies encara és molt baix, no es poden
autogestionar
Total de diners recaptats al 2022 en apadrinaments: 3360 €

5. Renovació de la Junta (Oriol Giné i Lluís Cuspinera)

Tots els de la Junta actual ens tornem a presentar amb els mateixos càrrecs.

- President: Miquel Àngel Pérez
- Tresorera: Maria Elena Gironès
- Secretaria: Mercè Palomera
- Vocals: Eva Capdevila, Maria Victòria Herrero, Oriol Giné, Luís Maria Cuspinera

A dia d’avui cap altre soci ens ha contactat interessant-se per entrar a la Junta.

Tampoc a l’assemblea es presenten voluntaris.

Deixem clar però que estem molt oberts a noves incorporacions en qualsevol moment.



SOTMETEM A VOTACIÓ LA RENOVACIÓ DE LA JUNTA: S’APROVA PER
UNANIMITAT

6. Noves formes de finançament i difusió:
- Teaming:

https://www.teaming.net/group/list?q=ONG%20makary%20blangoua

L’Oriol Giné ens explica el funcionament, però tot i així, ens comprometem a
enviar un mail a tots els socis i simpatitzants explicant el funcionament
d’aquest.

- Canal de Youtube de l’ONG, amb vídeos d’entrevistes a persones d’allà
relacionades amb les Missions (l’Albert Lambg, alumnes, exalumnes que ja
treballen,...). Estan subtitulades en català.

7. Torn obert de paraula

- En Benjamín proposa fer un concert de la Coral de la Parròquia de Sta Coloma per
recaptar fons. Ho valoraran a la seva junta i ens diran quelcom.

- La Mercè Godall pregunta per l’escola que es va obrir a Makary fora de l’empara de
l’ONG: en Fabbio va fer estudi i va veure que no era factible econòmicament poder
obrir una nova escola, i s’ha fet per iniciativa pròpia de pares, professors,... Sabem
que ha començat, que la Fina de la Corunya hi ha col·laborat molt,... però no en
sabem gran cosa més.

- En Benjamín pregunta si seria possible buscar “sponsors” en empreses. En Miquel
Àngel explica que s’ha valorat aquesta opció amb el delegat de missions actual
(Manu Górriz), ja que les grans empreses per llei han de donar una part a ong’s, i
està a la taula seguir-ho treballant.

Després de que la Coral de la Parròquia de Sta Coloma de Gramenet ens ofereix dues
cançons, a les 19:55h donem per acabada l’Assemblea i compartim una estona de
piscolabis i conversa.

Secretària de l’ONG Makary Blangoua, Mercè Palomera Barbany

https://www.teaming.net/group/list?q=ONG%20makary%20blangoua

